



***Issue #41: Limited Identities for a Common Identity:
Archivists in the Twenty-first Century***
JEAN-PIERRE WALLOT

RÉSUMÉ

Cet article porte sur l'évolution de la profession d'archiviste à l'« Âge de l'information ». La première partie évoque les domaines propres et traditionnels des archivistes et, entre autres professionnels de l'information, les bibliothécaires. La seconde partie présente un survol du contexte, sans précédent, de l'âge de l'information, lequel remet en question les approches disciplinaires restreintes. La troisième partie esquisse un tableau pour l'avenir avec ses contrecoups sur nos méthodes et notre rôle, sur les relations croissantes avec les autres professions, sur l'information et sa dissémination. Une identité de plus en plus large chez les archivistes émergera de nos propres identités limitées, à la fois à l'intérieur de la profession et, de plus en plus, par pollinisation croisée avec les professions parentes.

ABSTRACT

This paper is about the evolution of the archival profession in the "Information Age." The first part provides a brief reminder of the specific and traditional realms of archivists and, among other information professions, librarians. The second section provides an overview of the unprecedented context of the "Information Age" challenging narrow disciplinary approaches. The third part sketches a vision for the future, with its impact on our practices and role, on our growing partnerships with other professions, on training, and on providing information to the public. A common identity for archivists will emerge from our own limited identities, both inside our profession and, more and more, through cross-pollination with kindred information professions.